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Verslag algemene vergadering  

 Dinsdag 2 juni 2015 

 “Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene 
vergadering.” 

 

Aanwezige effectieve leden: Heidi Bottu, Huig Deneef, Roger Engelbosch, Hugo 
Eymael, Mark Hanssens, Joelle Hauglustaine, Marcel Jonckers (voorzitter), Edith 
Recko, Annemie Van Aerschot, Michel Vandervesse, John Vankeijenberg, Roger 
Wouters (12/21) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Roland Betrains (Open VLD), Chris 
Stryckmans (Groen) 

Verontschuldigde effectieve leden: Filip Bolleire, Sarah De Schamphelaere, Ingrid 
Hofkens (ondervoorzitter), Caroline Meyers, Pieter Roovers, Maria Tollet, Alexander 
Vandermeulen 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: David Geladé (schepen), Brigitte 
Reniers (milieuambtenaar), Mark Ylen (SP.A), Joël Dereze (Vlaams Belang) 

Afwezige en niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Roger Daenen 

Afwezige en niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Georges Bollens 
(Cultuurraad), Kurt Fontaine (N-VA) 

 

oOoOoOo 

 

Voor de algemene vergadering begint, verwelkomen we onze 2 nieuwe leden; Edith 
Recko en Joelle Hauglustaine.  Iedereen stelt zich kort voor. 

 

Verslag behandelde punten 

1. Goedkeuring verslag van de vorige vergadering  

Het verslag van de vorige vergadering (5 mei 2015) wordt unaniem goedgekeurd.  Er 
zijn geen opmerkingen. 
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2. Evaluatie Dag van het Park 31 mei 

De Dag van het Park was ondanks de iets mindere weersomstandigheden opnieuw 

een succes. 

Zes MAR leden hebben geholpen met het opbouwen en bemannen van de stand, in 

de loop van de dag hebben nog 2 andere leden zich bijgevoegd. 

In de MAR-stand werd de klemtoon gelegd op: 

- onze lopende acties rond gevelgroen met een mooi ingerichte voorbeeldhoek 
- de inrichting van de Viander 

Betreffende de inrichting van de Viander werden suggesties van de bezoekers aan 

de stand genoteerd.  We sommen deze op in bijlage hieronder met de vermelding 

dat dit daarom niet altijd overeen stemt met de visie van de MAR. 

- In Tienen is er een gebrek aan een jeugdhuis, de vroegere cafetaria van 

Viander Baden zou eventueel een optie zijn; 

- De kinderspeeltuin zou meer bij de vijvers verbonden moeten worden; 

- Een deel van de Viander zou kunnen voorbehouden worden om tenten te 

kunnen plaatsen bij eventuele festivals/gebeurtenissen in Tienen; 

- Integreren van een speelbos; 

- Verlengen van het bestaande fietspad (stopt plots aan de vroegere 

bandencentrale zonder waarschuwingsborden); 

- Meer tolerantie voor de jeugdverenigingen die daar komen spelen; 

- Uitbreiden van de fietsenstalling; 

- Inrichten van een kruidentuin; 

- Inrichten van een avontuurlijke speeltuin, doolhof, boomhut,... 

Een aantal voorstellen van het publiek betroffen de wens tot uitbreiding van de 

Viander.  De terreinen van het naastliggende fruitbedrijf mogen nooit verkaveld 

worden, mocht dit bedrijf ooit stoppen zou dit ideaal zijn als uitbreiding van de 

Viander. 

3. Pesticidengebruik – “ Zonder is gezonder” 

De Stad Tienen houdt zich momenteel nog niet integraal aan het verbod op gebruik 

van sproeistoffen.  Zo werd het stadscentrum (Grote Markt en omgeving) behandeld 

met herbiciden wat nogal reacties heeft uitgelokt.  

Er is een tijdelijke afwijking toegestaan voor een beperkt gebruik van chemische 

bestrijdingsmiddelen.  De MAR-leden betreuren dit omdat hierdoor een slecht 

voorbeeld gesteld wordt aan de bevolking. 

Er circuleren geruchten dat de nieuw aangekochte machine voor thermische 

bestrijding met stoom amper gebruikt wordt omdat ze geregeld stuk is.   

Ook in de Viander  zou volgens bepaalde bronnen pesticiden gebruikt zijn (al dan 

niet waar?)  Dit zou zeker niet aanvaardbaar zijn. 

Het verbod op gebruik van pesticiden geldt voor alle openbare diensten, ook voor 
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kinderopvang, scholen en zorgverstrekkende instellingen. 

Voor de privépersonen is het zo dat ook zij op openbare plaatsen (voetpaden, 

bermen) absoluut geen bestrijdingsmiddelen meer mogen gebruiken.  De MAR-leden 

vinden dat hierop meer nadruk moet gelegd worden.  Het kan zeker niet dat de 

mensen zouden aangespoord worden hun voetpaden chemisch onkruidvrij te 

houden.  Op veel plaatsen kan bijvoorbeeld een selectieve hoeveelheid ‘onkruid’ 

geduld worden.  Wat ‘onkruid’ is, of wilde flora, zit tussen de oren. 

De MAR-leden beraden zich hoe zij hierin sensibiliserend zouden kunnen optreden. 

Er wordt voorgesteld dat hierover best een persartikel kan verspreid worden op kort 

termijn en dat op langere termijn kan gewerkt worden aan een infobrochure met 

alternatieven voor onkruidbestrijding of gewezen kan worden op enige tolerantie 

bijvoorbeeld door selectief wieden.  Er dient getracht te worden om zoveel mogelijk 

personen te informeren. 

De ideeënwisseling hierover  leidt tot bijkomende bedenkingen. 

Volgens de webpagina “Zonder is gezonder” van de Vlaamse Milieumaatschappij zit 

Tienen nog in de slechtste categorie. (Opmerking: maar de cijfers van 2013 liggen 

lager dan bij onze buursteden). 

Volgens Europese regelgeving zouden neo-nicotinoïden al vast 2 jaar niet mogen 

gebruikt worden.  Volgens wetenschappelijke studies duiken ze evenwel overal op in 

het milieu, in de voedselpiramide en er wordt aangetoond dat ze catastrofaal zijn 

voor bijen, andere insecten, en op die wijze ook  voor vogels. 

Diverse wetenschappelijke studies tonen aan dat Roundup kankerverwekkend is.  In 

Frankrijk mag dit niet meer vrij verkocht worden. Ook Nederland wil dit product in de 

toekomst gaan verbieden.  België wil momenteel nog geen verbod instellen.  Reden 

te meer om de bevolking te sensibiliseren. 

Een MAR lid wist ons te zeggen dat er in het Waalse gewest een verbod is om 

mosterdzaad (of andere groenbemesters) dood te spuiten en werd aangeraden deze 

om te ploegen.  Hier in Vlaanderen worden deze wel bespoten wat alweer een 

inbreng betekent van chemische stoffen en een extra negatief effect heeft op de 

bijenpopulatie, hoewel het dus anders kan! 

 

4. Natuurstroken in ruilverkaveling Vissenaken 

In ruilverkaveling Vissenaken werden een aantal natuurstroken gepland.  Er werd 

vooropgesteld dat het Agentschap voor Natuur  en Bos deze zou beheren.  

Uiteindelijk werden deze stroken in eigendom gesteld van de stad Tienen, waarna 

werd beslist dat een aantal stroken door landbouwers konden beheerd worden, een 

aantal door Natuurpunt. 
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Bij de twee stroken langsheen de Kaasweg werden problemen vastgesteld.  Nadat er 

reeds betwistingen waren bij een plantactie op de natuurpuntstrook is nu vastgesteld 

dat deze strook gemaaid werd, struiken inclusief. 

De strook langs de Kaasweg die voor beheer aan een landbouwer werd toegewezen, 

wordt elk jaar smaller en is nu volledig in productief landbouwgebruik.   

De voorzitter meldt nog een ander probleem.  Een andere strook  (langsheen de 

Kleinbeek gelegen, rechter oever, waarop een plantactie gebeurde (23 januari 2014) 

samen met een school, in een samenwerking van de stad met Natuurpunt en het 

Regionaal Landschap en in aanwezigheid van de pers) werd deze lente 3 keer 

negatief behandeld: 

- een maaibeurt waarbij de struiken en boompjes allemaal werden verwijderd 

(ongeveer 1500 stuks, verloren kosten: inbreng van de stad begroot op 598 

euro plus 70% subsidie van de Provincie Vlaams-Brabant in het kader van de 

koesterburencampagne); 

- zowat een meter langsheen de naastliggende akker werd doodgesproeid; 

- door een ruiming van de beek ligt de strook helemaal bezaaid met dikke 

aardkluiten 

(Bovendien wordt de linkeroever bewerkt tot aan de beekrand) 

De MAR vraagt met aandrang dat deze punten zouden worden opgevolgd.  Deze 

stroken werden voor natuur gereserveerd en zijn erg belangrijk voor de biodiversiteit 

in een landschap dat door de schaalvergroting reeds sterk verarmd is. 

Eveneens in deze omgeving meldt de voorzitter dat het wachtbekken op de 

Kleinbeek bij de Zijpstraat er tijdens zijn bezoek erg mooi bij lag met aanwezigheid 

van Oeverloper, Blauwe Reiger, Waterhoen, Meerkoet, Wilde Eend, Krakeend.  

Vanuit de landbouwvertegenwoordigers in de MAR wordt evenwel gemeld dat het 

opvangbekken niet altijd goed functioneert.  Enige tijd geleden (verleden winter) was 

er wateroverlast in het bedrijf van Engelbosch.  Men stelt dat het opvangbekken veel 

dieper had moeten uitgegraven zijn. 

5. Industriepark Grijpen. Hoe ver staat de POM? 

Vorig jaar heeft de MAR bijzondere aandacht gegeven aan bedrijventerrein Grijpen 
en werd vastgesteld dat bij veel bedrijven weinig of geen streekeigen groen werd 
gebruikt werd of dat er bij sommige bedrijven zelfs een volledig gebrek aan groen 
was.  Dit in tegenstelling met de vergunningsvoorwaarden. 
Vanuit de POM werd recent bevestigd na het signaleren van problemen vanuit de 
MAR alle vergunningen werden nagekeken.  Hierover zou in mei een gesprek 
gevoerd worden met de stad, deze afspraak is nu verplaatst naar 25 juni.  Bedoeling 
is dat in een eerste fase een paar van de bedrijven die het minst in orde zijn 
gecontacteerd zullen worden. 
De POM zelf wil ook werken aan verbetering van de algemene inrichting, o.a. langs 
de opvangbekkens zouden natuuringrepen kunnen. 
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6. Feed-Food-Health-campus 

Er werd aan de MAR gesignaleerd dat recent de bloemenweide bij het centrale 
gebouw van de FFH-campus weggemaaid werd op een ongunstig moment (geen 
zaadafzetting).  
De POM meldt dat in samenwerking met het regionaal landschap het inrichtingsplan  
voor deze site zou bijgestuurd worden.  In het oorspronkelijke plan werd niet 
voldoende rekening gehouden met de specifieke bodemstructuur, door de 
aanwezigheid van een ondoordringbare laag wellicht gevormd door vroeger verkeerd 
grondgebruik (aanvoer van kleigrond).  Hierdoor is er o.a. afsterven geweest van een 
aantal aangeplante bomen. 
De POM wil wel verder inzetten op behoud van tijdelijke natuur op percelen in 
afwachting van bebouwing en op natuurvriendelijke inrichtingen op blijvend vrije 
stukken met o.a. kleinschalige graanakkers met oude teelten, het uitbreiden en 
aanplanten van houtkanten, het voorzien van beplanting rond de poel, de aanplant 
van bomen, de aanleg van een bloemenweide, de aanleg van een talud met vaste 
planten, graslandbeheer, ecologisch beheer van ruigte, grachten en wadi.  Hiervoor 
werd een project ingediend in het kader van het Interreg-project ‘2Bconnect’. 

Wel blijft het erg nuttig dat het terrein goed (verder) zou gemonitord  worden op 
vogels, ontwikkeling van planten, maar vooral ook van insecten als bijen, kevers, 
vlinders enz.  Hiervoor is inzet nodig van bevoegde vrijwilligers. 

7. Infomomenten in het najaar 

De voor het voorjaar geplande open milieuraad over natuurtuinen werd afgelast 

wegens ziekte van de spreekster.  De voorkeur van de meeste leden is om in het 

najaar, deze avond nog laten door te gaan (als de gezondheidstoestand van de 

spreekster dit toelaat). 

Er wordt voorgesteld in het voorjaar van 2016 een infoavond te laten doorgaan meer 

specifiek over de honingbijen.  Ons nieuw MAR-lid Edith Recko, een professionele 

imker, heeft hierover voldoende kennis en stelt zich kandidaat om dit te doen. 

Tevens werd er voorgesteld om de verantwoordelijke voor de goedkeuring van de 

vito producten intern tijdens een vergadering van de MAR een kleine toelichting te 

laten houden. 
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8. Parklife  

Vanuit Opgewekt Tienen en ParkLife is gevraagd of de MAR zich mee wou 

engageren voor de organisatie van een uiteenzetting met discussiemoment over 

stadsontwikkeling en de visie van de ‘lobbenstad’ met groot belang van groene 

vingers en stepping stones.  Dit is voorzien voor 23 augustus.  Jenny De Laet van de 

Gentse Universiteit werd hiervoor gevraagd. 

De MAR zal zich op 23 augustus inzetten met o.a. een workshop i.v.m. groene 

hoekjes, gevelgroen e.d. in de stad.  Tijdens een werkvergadering zal hierop verder 

ingegaan worden. 

Natuurpunt zal op 30 augustus rond de bijen/instectenhotels werken. 

9. Klimaatplan  

Tienen heeft zich geëngageerd via het Burgemeestersconvenant.  De MAR wil hierin 

de stad zeker steunen, maar kan dit zeker niet trekken.  De stuurgroep zal vanuit de 

stad moeten vorm krijgen.  

10. Groenaanplantingen in de stad.  Opvolgen bomenbestand e.d. 

Op de  St.-Truidensesteenweg werden de plantgaten opnieuw ingevuld.  Wellicht 

werd hiervoor gebruik gemaakt van minder geschikte planten, want een zeer groot 

gedeelte (rijbaankant) is afgestorven.   Mogelijk is er teveel strooizout in de bodem.  

De MAR-leden stellen voor dat er beplantingen zouden komen met (zuil)bomen om 

een laaneffect te creëren, wat visueel aantrekkelijk is en o.a. ook onbewust 

verkeersvertragend werkt.   

11. Varia 

11.a.  De MAR-leden betreuren dat geen advies werd gegeven omtrent het project 

rond het Huis Kinat en het naastliggend parkje.  Een advies werd niet gevraagd en is 

aan de aandacht ontsnapt.  Wel hebben we hierover al in een vroeger schrijven 

aangegeven dat de MAR vasthoudt aan een bescherming van de groene restanten in 

de stad en dat hiermee dient rekening gehouden te worden in de toekomst en bij 

nieuwe investeringen.  De groene binnenzones, ook al zijn ze soms niet zichtbaar 

van op de straat, zijn toch belangrijk voor de omwonenden.  De voorzitter wordt 

gevraagd hierover nog een nota op te stellen. 

Specifiek i.v.m. het project Kinat zouden 2 van de 3 grote bomen (o.a. prachtige rode 

beuken) behouden blijven, maar de bouwwerken zouden tot vlak bij de bomen 

komen waardoor de overlevingskansen van de bomen erg worden gehypothekeerd. 
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11.b.  Uit de infoavond betreffende het Provinciaal RUP Station – Zijde stad blijkt 

weinig zekerheid voor groene ontwikkelingen, dit spijts de vooropgestelde visie van 

een station in een groene parkomgeving.  De ontwikkelingen worden blijkbaar sterk 

overgelaten aan de projectontwikkelaars. 

Ook zou het kunnen dat groen zou kunnen opgeofferd worden voor tijdelijke 

parkeerplaatsen tijdens de ontwikkelingsperiode. 

De MAR zal niet opnieuw samenkomen om een nieuw standpunt i.v.m. dit dossier te 

formuleren.  De voorzitter wordt gevraagd naar aanleiding van de onderzoeksperiode 

(tot 26 juni) een schrijven te richten met herhaling van de door de MAR vroeger 

ingediende standpunten. 

11.c.  Heel wat open ruimte in het projectgebied Stationsomgeving zal worden 

bebouwd.  Tienen moet volgens het provinciaal structuurplan voorzien in een 1500 

nieuwe wooneenheden.  (cijfer niet gecontroleerd).  De MAR-leden vragen zich af of 

dit echt nodig is.   

De geruchten dat er voorstellen zijn een woonproject te ontwikkelen op het 

Steentjesplein (Martelarenplein) werden door Dhr. Reniers van de provincie ontkent.  

Integendeel wil men het park versterken. 

Ook de nieuwe geruchten voor een bouwproject in de Getevallei langs de achterzijde 

van de huizen van de Mulkstraat (pare kant) worden volledig ontkent. 

 

Verslaggeving 

Heidi Bottu – Marcel Jonckers 

 

 

 

 

 

 

 

 

De volgende vergadering gaat door op dinsdag 1 september 2015 
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Bijlage bij het -verslag van de MAR-vergadering van 2 juni 2015 

 

Ideeën voor het Vianderdomein vanuit de bevolking tijdens Dag Van het 
Park 31 mei 2015 samengebracht 

(louter illustratief, de hieronder gekopieerde voostellen werden (nog) niet 

geëvalueerd door de MAR) 

 

Fig 1 - Ideeënblad Viander 

- Zwemvijver afwerken 

- Jeugdlokalen 

- Jeugdhuis ter hoogte van oude cafetaria (momenteel onderbenut) 

- Speelbos (tussen Viander en Annemonensite) 

- Fietsstallingen 
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- Link tussen speelbos en speelveld 

- Tolerantie bewaken tussen verschillende gebruikers (bv. vissers en jeugd) 

- Kruidentuin 

- Fietspad langs Hamelendreef afwerken 

- Avontuurlijke speeltuin (gebruik van water) 

- Verkeerspark voor veilig fietsen 

- Een doolhof in de boomgaard – verbinding met omliggende straten 

- Boomgaard omvormen tot bos 

- Boomhutten bouwen 

- Zonneterras 

- Objecten / kunstwerken die refereren naar het gebruik in het verleden (bv. 

zwemmer) als opstap naar nieuw leven in Vianderdomein 

 

Fig 2. Schets gewenste ingrepen Vianderdomein / groengebied  


